



Assistant Professor/Associate Professor/Full Professor position in Law

ESSEC Business School, Paris Campus

The Public and Private Policy Department at ESSEC Business School (Paris Campus, located in Cergy) invites applications for a **position in Law**.

The position will be effective starting from September 2024. Knowledge of French is not required to apply, but is considered an advantageous skill.

The new position is based in Paris-Cergy. The successful candidate might be required to teach from time to time at one of ESSEC's other campuses (Singapore and Morocco).

The rank of the position (tenure-track assistant professor, tenured associate professor or full professor) will depend on the established experience and the publication record of the applicant. For the position at Assistant Professor level, candidates must demonstrate the potential to publish in top-tier journals and have broader impact in society. For the position at Associate/Full Professor level, candidates are expected to show a strong research track record in top-tier journals and excellence in teaching. All applicants should have earned a PhD or doctorate in law (or equivalent) from a recognized academic institution by the date of the appointment.

This position offers a stimulating research and teaching environment in the greater Paris area. ESSEC Business School offers competitive compensation package, including social and health benefits, research bonus, and relocation and housing assistance. Rank of appointment and salary will be commensurate with qualifications and experience.

The ideal candidate – excellent teacher, scholar and researcher – will demonstrate both a grasp of disciplinary knowledge in law (especially in **business law** in the broadest sense of the term) and a strong interdisciplinary reach.

The future research-professor is expected to be ready to teach to mixed audience (future lawyers and business professionals) and to take an interest in the law as it is evolving under the influence of various current factors (taking account the requirements of the ecological transformation and the consequences of the digital revolution...).

Job description

The new professor will engage in research activities in accordance with international scientific standards, teach courses relevant to business life in initial and continuing education programs, in pedagogical activities and in the life of a dynamic team as well as a truly international institution.

Applications for this position must hold a PhD/doctorate in law or equivalent, have the ability to teach and publish in English. Knowledge of French is beneficial but not mandatory. The position is open to both early-career and experienced academics. The compensation package will be commensurate with qualifications and experience.

- Applicants with backgrounds or potential interest in the following areas are encouraged to apply:
 - Business law & Compliance;
 - Legal aspects of Sustainability (energy and carbon law, climate law, green finance law...);
 - Economic Law;
 - Law & Innovation;
 - Law & Digitalization;
- Multidisciplinary training and international career;
- Experience not only in academia (e.g. teaching and research), but also in practice;
- Familiarity with a Grande École or selective international programs (e.g. LLM);
- Experience in conducting research projects or participation in collaborative research;
- Familiarity with comparative law (especially Anglo-American law or Asian law), European law and international law;
- Experience in/ qualification for developing and conducting teaching programs.

Application process

Applications will be reviewed as received but are due no later than April 15th 2024. Interested candidates should send their application electronically to recruitdev@essec.edu including: (i) a cover letter, (ii) a detailed curriculum vitae, (iii) a teaching and research statement, (iv) a sample article that is most representative of their research. When submitting the application materials, please put “Recruitment for Research Professor in Law” in the subject title and mention the targeted position level (Assistant, or Associate/Full Professor). Three letters of recommendation should be sent separately by letter writers to recruitdev@essec.edu

For further information about the position, please contact Hugues BOUTHINON-DUMAS (bouthinondumas@essec.edu), head of the Law division of the Public and Private Policy Department.

About law at ESSEC

The law is a crucial element of business life. Thus, it is essential that professionals, who run or advise companies, acquire an advanced legal culture and develop a relevant understanding for legal risks and opportunities. It is obvious that the law is an integral part of the formation of accomplished managers. Mandatory and optional Law courses are taught in the various programmes of ESSEC Business school, especially in Grande école / MSc in Management, in MBA, in Bachelor and Master programs.

ESSEC also allows students to acquire a dual training in law and management, which is particularly sought after by law firms and companies. This dual qualification may be combined with a sectorial specialization offered by courses in finance, media, history of art, public affairs, etc. Each year, nearly seventy ESSEC-law students graduate from the School. They join the vibrant community gathering ESSEC lawyers of many different generations.

The team of law professors at ESSEC consists of 5 research professors and 2 professors of management practice. Law faculty who have received a dual education in law schools and in some of the best *Grandes Écoles* (e.g. Sciences Po, ENS, ESSEC) as well as in world class universities (e.g. Columbia, Oxford, Sorbonne). The ESSEC law professors conduct legal research and publish articles and books, in their fields of legal expertise (e.g. contract law, business and financial law, European law, arbitration), often combining law with other subjects. The following areas are especially noteworthy: Law & Management, Law & Economics, Law & Behavioural Studies, Law & Gender Studies. The law professors also maintain close ties with legal practice (e.g. law firms, lobbying, mediation & arbitration, judiciary...). Their backgrounds and profiles complement each other which allows them to cover—as a team—the main fields of business law (i.e. civil law, comparative law, European law, economic, commercial and financial law, criminal law, dispute resolution).

About the Public and Private Policy Department

The Public and Private Policy Department comprises twelve permanent faculty members, together with six professors of management practices, with expertise, among others, in Social Innovation, Sustainability, Organizational Theory, Public Policy, Geopolitics, and Negotiation.

About ESSEC

Created in 1907, ESSEC is a leading European business school, a French “Grande Ecole”, with four campuses: two campuses in the greater Paris metropolitan area (Cergy and La Défense), one in Singapore and one in Morocco (Rabat). It offers bachelor and graduate level training in business administration (GBBA, MSc, MBA, EMBA, Specialized Masters, PhD). ESSEC has a long tradition of exploring, teaching and researching how strategy and management may be mobilized to further the public good. With sustainability becoming central to the school strategy in 2020, as reflected in the recent launch of the Chairs in “Global Circular Economy” and “Talents for Ecological Transition”, this recruitment seeks to strengthen ESSEC’s faculty resources on this topic.



Appel à candidatures pour un poste de professeur de droit (assistant/associé/full)

ESSEC Business School, Campus de Paris

Le département Droit et environnement de l'entreprise de l'ESSEC Business School (Campus de Paris, situé à Cergy) lance un appel à candidatures pour un poste de professeur-chercheur en droit.

Le poste est ouvert pour la rentrée 2024.

La maîtrise de l'anglais est essentielle ; la connaissance du français n'est pas obligatoire pour postuler. Le poste est basé à Paris-Cergy. Le candidat retenu pourra être amené à enseigner ponctuellement sur l'un des autres campus de l'ESSEC (Singapour et Maroc).

Le grade (professeur assistant, professeur associé ou full professeur) dépendra de l'expérience et des publications du candidat. Les candidats doivent démontrer qu'ils sont capables de publier dans des revues de premier plan et d'avoir un impact sur la société et démontrer une excellence en matière d'enseignement. Tous les candidats doivent être titulaires d'un doctorat en droit (ou un titre équivalent) délivré par un établissement universitaire reconnu à la date de leur nomination.

Le poste de professeur-chercheur en droit à l'ESSEC offre un environnement de recherche et d'enseignement stimulant. L'ESSEC Business School offre une rémunération compétitive, comprenant des avantages sociaux, des primes de recherche et une aide au déménagement et au logement pour les membres du corps professoral nouvellement recrutés. Le grade et la rémunération dépendront en compte les qualifications et l'expérience du candidat recruté.

L'ESSEC attend de la personne recrutée qu'elle démontre à la fois une maîtrise de la discipline juridique (en particulier en droit des affaires au sens le plus large du terme) et une forte appétence pour l'interdisciplinarité.

Le futur professeur-chercheur devra être prêt à enseigner à des publics mixtes (composés à la fois de futurs juristes mais aussi de futurs cadres ou dirigeants d'entreprises, consultants ou décideurs publics).

L'ESSEC attend du professeur qu'il s'intéresse au droit tel qu'il évolue actuellement sous l'influence de divers facteurs comme la prise en compte des exigences de la transition écologique et des conséquences de la révolution numérique.

Description du poste

Le nouveau professeur développera des activités de recherche conformes aux standards scientifiques internationaux (publications en anglais dans des revues internationales...). Il dispensera des cours pertinents pour la vie des affaires dans les programmes de formation initiale et de formation continue de l'ESSEC. Il s'investira, au sein d'une équipe dynamique, dans la vie d'une institution académique exigeante et internationale.

Le nouveau professeur sera amené à dispenser ses enseignements en anglais. La capacité à enseigner en français est un plus mais n'est pas indispensable.

Outre le **droit des affaires** qui est la compétence centrale attendue du nouveau professeur, les candidats ayant une expérience et/ou un intérêt potentiel dans un ou plusieurs des domaines suivants sont particulièrement encouragés à postuler :

- Les aspects juridiques du développement durable (droit de l'énergie, droit de l'environnement, droit de la finance verte...);
- Le droit économique ;
- La *compliance* ;
- Les aspects juridiques liés à l'innovation ;
- Les aspects juridiques de la digitalisation et des nouvelles technologies.

Constitueront des atouts essentiels :

- Une formation pluridisciplinaire ;
- Une carrière internationale ;
- Une expérience non seulement dans le milieu universitaire (enseignement, recherche ou direction de programmes), mais aussi dans la pratique juridique ;
- Une familiarité avec le système des grandes écoles ou des programmes internationaux sélectifs (par exemple LLM) ;
- Une expérience dans la conduite de projets de recherche ou la participation à des recherches en collaboration ;
- Une familiarité avec le droit comparé (en particulier le droit anglo-américain ou le droit asiatique), le droit européen et le droit international ;
- Une expérience/qualification dans l'élaboration et la conduite de programmes d'enseignement.

Procédure de candidature

Les candidatures seront examinées au fur et à mesure de leur réception, mais doivent être envoyées au plus tard le 15 avril 2024. Les candidats intéressés doivent envoyer leur candidature par voie électronique à recruitdev@essec.edu incluant :

- 1) une lettre de motivation,
- 2) un *curriculum vitae* détaillé,
- 3) une description des intérêts et projets en matière d'enseignement et de recherche,
- 4) un exemple d'article le plus représentatif de l'activité de recherche.

Trois lettres de recommandation doivent être envoyées séparément par les auteurs des lettres à recruitdev@essec.edu

Lors de l'envoi du dossier de candidature, veuillez indiquer « Recrutement d'un professeur-chercheur en droit » dans le titre de l'objet et mentionner le niveau du poste visé (assistant/associé/full).

Pour plus d'informations sur le poste, veuillez contacter Hugues BOUTHINON-DUMAS (bouthinondumas@essec.edu), responsable du pôle Droit du Département Droit et environnement de l'entreprise

Le droit à l'ESSEC

Le droit est un élément crucial de la vie des entreprises. Il est donc essentiel que les professionnels qui dirigent ou conseillent les entreprises acquièrent une culture juridique et développent une compréhension pertinente des risques et opportunités juridiques. Le droit fait partie intégrante de la formation de managers accomplis. Des cours de droit obligatoires et optionnels sont dispensés dans les différents programmes de l'ESSEC Business School, notamment en Grande école / MSc in Management, en MBA, en Bachelor et en Master.

L'ESSEC permet également aux étudiants d'acquérir une double formation en droit et en management, particulièrement recherchée par les cabinets d'avocats et les entreprises. Cette double qualification peut être combinée avec une spécialisation sectorielle offerte par les formations en finance, médias, histoire de l'art, affaires publiques, etc. Chaque année, près de soixante-dix étudiants possédant une double formation en droit et en management/économie sont diplômés de l'ESSEC. Ils rejoignent la communauté dynamique des juristes passés par l'ESSEC, issus de générations différentes.

L'équipe des professeurs de droit de l'ESSEC est composée de 2 « professors of management practice » et de 5 professeurs-chercheurs qui ont reçu une double formation dans les facultés de droit et dans certaines des meilleures grandes écoles (Sciences Po, Ecole Normale Supérieure, ESSEC) ainsi que dans des universités de renommée mondiale (Columbia, Oxford, Sorbonne, Assas...). Les professeurs de droit de l'ESSEC mènent des recherches juridiques et publient des articles et des ouvrages dans leurs domaines d'expertise juridique (par exemple, le droit des contrats, le droit des affaires et le droit financier, le droit européen, l'arbitrage international), souvent en combinant le droit avec d'autres disciplines (Law & Management, Law & Economics, études comportementales..). Les professeurs de droit entretiennent également des liens étroits avec la pratique juridique (cabinets d'avocats, lobbying, médiation et arbitrage, magistrature...). Leurs parcours et leurs profils se complètent, ce qui leur permet de couvrir en équipe les principaux domaines du droit des affaires (droit civil, droit comparé, droit européen, droit économique, commercial et financier, droit pénal, résolution des litiges).

A propos du département Politiques publiques et privées

Le département Droit et environnement de l'entreprise (DEV) est composé de douze enseignants permanents et de six « professors of management practice », experts notamment en innovation sociale, développement durable, théorie des organisations, politiques publiques, géopolitique et négociation.

À propos de l'ESSEC

Créée en 1907, l'ESSEC est une grande école de commerce européenne qui compte quatre campus : deux dans l'agglomération parisienne (Cergy et La Défense), un à Singapour et un au Maroc (Rabat). Elle propose des formations de niveau bachelor et « graduate » en management (GBBA, MSc, MBA, EMBA, Mastères Spécialisés, PhD). L'ESSEC a une longue tradition d'exploration, d'enseignement et de recherche sur la façon dont la stratégie et le management peuvent être mobilisés pour promouvoir le bien public. Le développement durable devenant un élément central de la stratégie de l'école, comme en témoigne le lancement récent des chaires « Économie circulaire globale » et « Talents pour la transition écologique », ce recrutement vise notamment à renforcer les ressources professorales de l'ESSEC sur ce sujet.